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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  
Zastupitelstvo hlavního města Prahy   

    

Výbor kontrolní ZHMP   

ZÁPIS z 6. jednání 
Výboru kontrolního ZHMP konaného dne 15. 2. 2023 v 9:00 hod. 

Malá zasedací místnost Rady HMP, Nová radnice, Mariánské nám. 2, Praha 1 

     

 

Přítomni: Ing. Ondřej Prokop, JUDr. Radmila Kleslová, Mgr. David Bodeček, MBA, p. Jan Wolf, Mgr. Martin 

Benkovič, Mgr. Josef Nerušil, Mgr. et Mgr. Vladan Brož, p. Jiří Ptáček, p. David Procházka, Ing. Alexandra 

Udženija 

Omluveni: p. Jiří Ptáček – pozdní příchod (9:17 hod.), Ing. Jana Komrsková 

Nepřítomni:  

Hosté: podle prezenční listiny   

Jednání řídil: Ing. Ondřej Prokop, předseda Výboru kontrolního ZHMP      
 

Text zahájení: 

Předseda Výboru kontrolního ZHMP přivítal přítomné členy a hosty na 6. řádném jednání KV v aktuálním volebním 

období. Konstatoval, že KV je usnášeníschopný a je možné zahájit jednání. Z jednání se omluvili Ing. Jana Komrsková 
a p. Jiří Ptáček ze začátku jednání. 

 

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Program jednání, schválení zápisu z předchozího zasedání a určení ověřovatele zápisu 

2. Zakázka na dostavbu Průmyslového paláce – pokuta ÚOHS 

3. Nařízení o regulaci reklamy – šetření ÚOHS 

4. K prověření postupu odboru HOM – pronájem pozemků pro sportovní činnost 

5. Podnět na prověření postupu MHMP – posouzení zákonnosti usnesení Rady MČ Praha 7 – budova radnice 

6. Kontrola příspěvkových organizací 

7. Podnět starosty MČ Praha 18 – kybernetická bezpečnost 

8. Rohanský most 

9. Žádost o přešetření přidělení nájemního bytu 

10. Situace v dětském domově Charlotty Masarykové 

11. Zpráva ředitelky OKC o výkonu kontrolních činností 

12. Různé 

 

 
 

 

 

 

 



K jednotlivým bodům programu:

1. Program jednání, schválení zápisu z předchozího zasedání a určení ověřovatele zápisu

Předkladatel: Ing. Ondřej Prokop, předseda Výboru kontrolního ZHMP

Předseda Výboru kontrolního ZHMP nejdříve požádal o schválení zápisu z minulého jednání Výboru kontrolního
ZHMP. Nikdo neměl námitky. Ověřovatelem zápisu z tohoto jednání byla určena JUDr. Radmila Kleslová. Předseda
Výboru kontrolního ZHMP dále představil návrh programu jednání a navrhl vypuštění bodu č. 6 Kontrola
příspěvkových organizací z důvodu nepředložení podkladů. Nikdo neuplatnil další návrhy či připomínky.

Usnesení č. U-VK-0180

Výbor kontrolní ZHMP

I . schva lu je
1. program jednání Kontrolního výboru, uvedený v příloze č. 1 tohoto usnesení

přijato jednomyslně, pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 3

2. zápis ze zasedání Kontrolního výboru ze dne 25. 1. 2023, uvedený v příloze č. 2 tohoto usnesení
Přijato jednomyslně, pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 3

I I . s tanovu je
JUDr. Radmilu Kleslovou ověřovatelkou zápisu

přijato jednomyslně, pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 3

2. Zakázka na dostavbu Průmyslového paláce – pokuta ÚOHS

Předkladatel: Ing. Ondřej Prokop, předseda Výboru kontrolního ZHMP

Předseda Výboru kontrolního ZHMP informoval o uložení pokuty hlavnímu městu Praze Úřadem pro ochranu
hospodářské soutěže ve výši 2,6 mil. Kč za zakázku na dostavbu Průmyslového paláce a navrhl bod přerušit a
projednat na příštím či přespříštím jednání za účasti náměstka primátora hlavního města Prahy Pavla Vyhnánka,
M. A., a příslušných zaměstnanců Magistrátu.

P. Jan Wolf uvedl, že se jedná o velmi náročnou stavbu a že podklady pro veřejnou zakázku jsou podle jeho názoru
dostačující; předpokládá důsledné prostudování rozhodnutí Úřadu pro ochranu hospodářské soutěže, jehož
argumentace je podle jeho názoru slabá, a podání odvolání proti tomuto rozhodnutí.

Mgr. David Bodeček, MBA, upřesnil, že proti rozhodnutí se nelze odvolat, možné je pouze podání žaloby.

Usnesení č. U-VK-0181

Výbor kontrolní ZHMP

I . souh las í
s přerušením projednání tohoto bodu do příštího jednání Výboru kontrolního ZHMP

přijato jednomyslně, pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 3

3. Nařízení o regulaci reklamy – šetření ÚOHS

Předkladatel: Ing. Ondřej Prokop, předseda Výboru kontrolního ZHMP

Předseda Výboru kontrolního ZHMP představil bod programu, který se týkal rozšíření regulace reklamy na širší
centrum Prahy, a udělil slovo předsedovi Sdružení českých firem venkovní reklamy p.

P. uvedl, že podstatou problému je zásah hlavního města Prahy nařízením o regulaci reklamy
(pozn. nařízení č. 20/2020 Sb. hl. m. Prahy, kterým se mění nařízení č. 26/2005 Sb. hl. m. Prahy, kterým se zakazuje
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reklama šířená na veřejně přístupných místech mimo provozovnu, ve znění pozdějších předpisů, které nabylo 
účinnosti dne 2. 12. 2020) do hospodářské soutěže, kdy je regulována pouze malá část reklamních ploch a zbývající 
získávají výhodu. Obrátil se proto na Úřad pro ochranu hospodářské soutěže. Hlavní město Praha by mělo pozastavit 

stávající nařízení a přehodnotit koncepci venkovní reklamy a vytvořit dlouhodobou koncepci na základě všestranné 
shody.  

 

Mgr. Pavel Štefaňák, ředitel Odboru živnostenského a občanskosprávního Magistrátu hlavního města Prahy, uvedl, 

že nařízení bylo vydáno v souladu se zákonem, řádným legislativním procesem. Úřad pro ochranu hospodářské 
soutěže zahájil správní řízení ve věci s tím, že zatím nepřistoupil ke sdělení výhrad. Nařízení bylo vydáno na základě 
konsensu a potřeby rozšíření regulace i na ochranné pásmo památkové rezervace. K dotazu Mgr. Davida Bodečka, 
MBA, konstatoval, že Magistrát hlavního města Prahy s Úřadem pro ochranu hospodářské soutěže průběžně 
komunikuje, vyměňují si stanoviska, Magistrát hlavního města Prahy se tedy účastní řízení.  
 

Mgr. et Mgr. Vladan Brož doporučil vyčkat na rozhodnutí Úřadu pro ochranu hospodářské soutěže. 

 

Mgr. David Bodeček, MBA, doporučil, aby se záležitostí zabýval věcně příslušný člen Rady hlavního města Prahy. 

 

Ing. Alexandra Udženija doporučila, aby se záležitostí zabývala celá Rada hlavního města Prahy. 
 

Předseda Výboru kontrolního ZHMP navrhl, aby se podnětem zabývala Rada hlavního města Prahy ve složení nových 
členů, kteří mají být brzy zvoleni.  

Usnesení č. U-VK-0182 

Výbor kontrolní ZHMP 

I .   d o p o r u č u j e  

Radě hlavního města Prahy projednat předmětný podnět 

přijato jednomyslně, pro: 10, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 1 

4. K prověření postupu odboru HOM – pronájem pozemků pro sportovní činnost 

Předkladatel: Ing. Ondřej Prokop, předseda Výboru kontrolního ZHMP 

 

Předseda Výboru kontrolního ZHMP sdělil, že se jedná o bod z předešlého jednání, který byl přerušený z důvodu 
nepřítomnosti Ing. Jana Raka, ředitele Odboru hospodaření s majetkem Magistrátu hlavního města Prahy, který není 
přítomen ani na tomto jednání. Projednávaný bod byl na minulém jednání Výboru kontrolního ZHMP předán 
majetkovému výboru a majetkový výbor se rozhodl počkat s projednáním tohoto bodu na nového věcně příslušného 
člena Rady hlavního města Prahy. 

    

Mgr. David Bodeček, MBA, vyzval, aby byl záměr co nejdříve vyhodnocen Odborem hospodaření s majetkem 

Magistrátu hlavního města Prahy. 

 

JUDr. Radmila Kleslová doporučila, aby se tímto podnětem zabývala Rada hlavního města Prahy. 
 

Usnesení č. U-VK-0183 

Výbor kontrolní ZHMP 

I .  d o p o r u č u j e  

Radě hlavního města Prahy projednat předmětný podnět 

          přijato jednomyslně, pro: 10, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 1 

 

5. Podnět na prověření postupu MHMP – posouzení zákonnosti usnesení Rady městské části Praha 7 – budova 

radnice 

Předkladatel: Ing. Ondřej Prokop, předseda Výboru kontrolního ZHMP 
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Ing. Jan Ladin, zastupitel městské části Praha 7, shrnul obsah svého podnětu, který se týkal jeho nesouhlasu 
s vyjádřením Magistrátu hlavního města Prahy k podnětu na posouzení zákonnosti usnesení Rady městské části 
Praha 7 týkajícího se budovy nové radnice.  

 

Mgr. David Bodeček, MBA, uvedl, že Magistrát hlavního města Prahy i Ministerstvo vnitra dospěli k závěru, že 
předmětným usnesením Rady městské části zákon porušen nebyl; městská část má právo si udělat radnici, jakou 
chce. Zároveň vznesl dotaz, zda hlavní město Praha stavbu dotovalo. 
 

Mgr. Martin Benkovič projevil názor, že účty, které jsou na městské části Praha 7, si má městská část Praha 7 vyřešit 
sama. 

 

Mgr. et Mgr. Vladan Brož konstatoval, že záležitost nepatří do kompetence Výboru kontrolního ZHMP, příp. by měla 
být zúčastněna druhá strana. 
 

Ing. Jan Ladin trval na tom, že řešení záležitosti náleží Magistrátu hlavního města Prahy. 
 

Předseda Výboru kontrolního ZHMP navrhl zadat právnímu odboru, aby posoudil pravomoc Výboru kontrolního 
ZHMP k projednání záležitosti (popřípadě určil jiný příslušný orgán) a poskytl informaci, zda se hlavní město Praha 
finančně spolupodílelo na financování výstavby budovy radnice městské části Praha 7. Na základě vyhodnocení 
právního odboru by případně byli přizváni starosta městské části Praha 7 a ředitel Magistrátu hlavního města Prahy. 

Projednávání tohoto bodu navrhl přerušit.  

Usnesení č. U-VK-0184 

Výbor kontrolní ZHMP 

I .   s o u h l a s í  

s přerušením projednání tohoto bodu do příštího jednání Výboru kontrolního ZHMP 

přijato jednomyslně, pro: 10, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 1 

 

6. Kontrola příspěvkových organizací  

 

bod byl z projednávání vypuštěn 

 

7. Podnět starosty MČ Praha 18 – kybernetická bezpečnost 

Předkladatel: Ing. Ondřej Prokop, předseda Výboru kontrolního ZHMP 

 

Mgr. Ondřej Lněnička, místostarosta městské části Praha 18, uvedl, že z jeho pracovní e-mailové adresy byl dne 
30. 12. 2022 rozeslán hromadný e-mail (zaměstnancům úřadu a členům zastupitelstva) s hanlivou tematikou. Obrací 
se na hlavní město Prahu s upozorněním, jak snadno lze veřejnou doménu zneužít k šíření dehonestujících informací, 
s upozorněním na hrozbu dehonestace celé samosprávy na území hlavního města Prahy a narušení důvěry občanů 
ve výkonu funkce samosprávy; konstatoval, že městská část Praha 18 sdílí některý hardware a některý software 
s hlavním městem Prahou; a současně se dotázal, jak jsou nastaveny kontrolní mechanismy a zabezpečení 
kyberbezpečnosti. 
 

P. David Procházka konstatoval, že aktuální kybernetická bezpečnost není na dobré úrovni a doporučil obrátit se 
na kybernetický výbor. 
 

Mgr. David Bodeček, MBA, projevil souhlas a konstatoval, že hlavní město Praha by mělo obecně městským částem 
v této záležitosti pomoci, tedy hlavní město Praha a městské části by měli mít shodný systém webových stránek. 
 

Ing. Alexandra Udženija uvedla, že každá městská část se má starat sama, je proti unifikaci, každá městská část má 
mít svůj IT odbor a tajemníka úřadu, který za bezpečnost, včetně kyberbezpečnosti, odpovídá; i když podpora 
hlavního města Prahy samozřejmě možná je. 
 

JUDr. Radmila Kleslová se připojila k názoru Ing. Alexandry Udženije. 



Mgr. Ondřej Lněnička souhlasil s názorem Ing. Alexandry Udženije, ale dodal, že malé městské části mohou mít
se zabezpečením velký problém.

Ing. Jan Ládin uvedl, že se jedná čistě o věc bezpečnosti.

Předseda Výboru kontrolního ZHMP doporučil projednat záležitost ve výboru IT a bezpečnosti.

P. Jiří Ptáček konstatoval, že nelze zabránit zneužití vlastní domény.

Usnesení č. U-VK-0185

Výbor kontrolní ZHMP

I . bere na vědomí
podnět Mgr. Ondřeje Lněničky, místostarosty městské části Praha 18, týkající se kybernetické bezpečnosti

I I . konstatu je ,

že tajemník Úřadu městské části Praha 18 nekonal v souvislosti s kybernetickým útokem dostatečně rychle

I I I . doporuču je

Výboru pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP a Výboru pro IT, Smart City a eGovernment ZHMP
projednat předmětný podnět

přijato jednomyslně, pro: 10, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 1

8. Rohanský most

Předkladatel: Ing. Ondřej Prokop, předseda Výboru kontrolního ZHMP

P. zástupkyně protestujících občanů z městské části Praha 7, si stěžovala, že hlavní město Praha
dostačujícím způsobem nereaguje na podněty protestujících občanů z městské části Praha 7 týkající se trasy
Rohanského mostu, nikdo jim nezdůvodnil, proč je Rohanský most vůbec zapotřebí; s peticí z roku 2018 nebylo
naloženo v souladu se zákonem, podle sdělení městských částí Praha 7 i Praha 8 jejich připomínky k Metropolitnímu
plánu v souvislosti s Rohanským mostem nebyly vypořádány, nebyly vypracovány relevantní studie. Občané
a vlastníci z domů, vedle nichž by měl vzniknout jeden z mostních nájezdů, tudíž iniciovali a financovali zpracování
ověřovací studie. Studii zpracoval ateliér renomovaného architekta který je autorem řady
oceněných dopravních staveb v Praze. Tato studie však hlavním městem Prahou nebyla vzata v potaz. Stěžovatelka
uvedla, že hrozí škoda velkého rozsahu a že další případné studie jsou zbytečné a nákladné.

Předseda Výboru kontrolního ZHMP nejprve požádal stěžovatelku o zkrácení projevu a následně její projev,
vzhledem k jeho dlouhému trvání a částečnému opakování, přerušil. Současně konstatoval, že přicházejí v úvahu 2
nebo 3 trasy a že tato věc již byla řešena a že se bude dále řešit i nadále, a to na výboru pro dopravu.

Usnesení č. U-VK-0186

Výbor kontrolní ZHMP

I . doporuču je
Výboru pro dopravu ZHMP projednat předmětný podnět

přijato jednomyslně, pro: 10, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 1

9. Žádost o přešetření přidělení nájemního bytu

Předkladatel: p. Jan Wolf, člen Výboru kontrolního ZHMP

P. Jan Wolf uvedl, že se na něj obrátili občané městské části Praha 1, nájemníci domu Karmelitská 25 ve Vrtbovské
zahradě. Dům je ve vlastnictví hlavního města Prahy a v přízemí domu žije osoba se sníženou svéprávností, která
se nechová podle domovního řádu ani podle občanského zákoníku, neplatí řádný nájem. Nájemníci podali stížnost
a podnět k umístění osoby do příslušného sociálního zařízení, a požadují nápravu.
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K záležitosti se vyjádřil Ing. Josef Tunkl, ředitel Odboru bytového fondu Magistrátu hlavního města Prahy: 

v předmětném domě jsou evidovány 2 stížnosti – paní shromažďuje zbytky jídla pro zvířata a ptáky, neuklízí a též 
nález hasičů z hlediska neprůchodnosti hlavní únikové cesty. Nájemné, stanovené Radou hlavního města, platí 
dotyčná paní částečně sama a částečně jej hradí úřad práce. 
 

Mgr. David Bodeček, MBA, poznamenal, že by záležitost měl projednat jiný orgán, a dále, že pokud jsou nějaké osoby 
někam umístěny, mělo by se s nimi i pracovat. 

 

JUDr. Radmila Kleslová se dotázala, kdo byt přidělil, jak je možné, že byl takové osobě přidělen a proč nebyl přidělen 
potřebným občanům; a dále uvedla, že obdobné potíže se objevují i v městské části Praha 10, záležitost není jen věcí 
bytového a sociálního odboru, ale měla by být předmětem širší politické diskuse. 

 

Ing. Alexandra Udženija konstatovala, že tato záležitost již byla řešena, paní potřebuje širší péči, měla by o ni pečovat 
nezisková organizace, měl by to řešit sociální odbor Úřadu městské části Praha 1; systém přidělování bytů by obecně 
měl projít revizí. 
 

Mgr. et Mgr. Vladan Brož doporučil záležitost předat k projednání výboru sociálnímu, bytovému.  

 

Předseda Výboru kontrolního ZHMP doplnil, že záležitost by měl projednat i věcně příslušný člen Rady hlavního 
města Prahy. 

 

Usnesení č. U-VK-0187 

Výbor kontrolní ZHMP 

I .   d o p o r u č u j e  

                   Výboru pro bydlení a bytovou výstavbu ZHMP, Výboru pro rodinnou politiku a sociální oblast ZHMP a věcně  
                   příslušnému členu Rady hlavního města Prahy projednat předmětný podnět 

přijato jednomyslně, pro: 10, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 1 

10. Situace v dětském domově Charlotty Masarykové 

Předkladatel: Ing. Ondřej Prokop, předseda Výboru kontrolního ZHMP 

 

Ing. Ondřej Prokop konstatoval, že se v tomto případě jedná o anonymní podání, že se jím tudíž nemusí Výbor 

kontrolní ZHMP zabývat.  
 

Ing. Alice Mezková, MPA, zástupkyně ředitele Magistrátu pro sekci služeb občanům, uvedla, že situaci v dětském 
domově (pozn. jedná se o Centrum služeb pro rodinu a dítě a dětský domov Charlotty Masarykové, příspěvkovou 

organizaci zřízenou hlavním městem Prahou), vyřeší Odbor zdravotnictví Magistrátu hlavního města Prahy v souladu 

s vnitřními předpisy Magistrátu hlavního města Prahy.  

Usnesení č. U-VK-0188 

Výbor kontrolní ZHMP 

I .   p ř e d á v á  

podnět k řešení odboru zdravotnictví Magistrátu hlavního města Prahy 

přijato jednomyslně, pro: 10, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 1 

 

11. Zpráva ředitelky OKC o výkonu kontrolních činností 

Ing. Ondřej Prokop, předseda Výboru kontrolního ZHMP, konstatoval, že zpráva byla Ing. Irenou Ondráčkovou, 
ředitelkou odboru kontrolních činností Magistrátu hlavního města Prahy, Výboru kontrolnímu ZHMP zaslána. 

12.    Různé 
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Předkladatel: Ing. Ondřej Prokop, předseda Výboru kontrolního ZHMP 

 

Ing. Ondřej Prokop, předseda Výboru kontrolního ZHMP, konstatoval, že termíny dalších jednání Výboru kontrolního 
ZHMP v roce 2023 budou všem členům zaslány e-mailem. 

 

 

 

Předseda Výboru kontrolního ZHMP poděkoval všem přítomným za účast a ukončil jednání v 10.30. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ověřila: JUDr. Radmila Kleslová, členka Výboru kontrolního ZHMP  

Zapsal: JUDr. Adrián Radošinský, tajemník Výboru kontrolního ZHMP   

 

 

Ing. Ondřej Prokop 

předseda Výboru kontrolního ZHMP 

 

 

 

 

JUDr. Adrián Radošinský 

tajemník Výboru kontrolního ZHMP 

 


